
 
 

Komisija za državno ureditev 

 

 
 

Številka: 110-06/14-22/        EPA 2049-VI 
Ljubljana, 17. junija 2014 
 
Komisija Državnega sveta za državno ureditev je na podlagi drugega odstavka 56. 
člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - uradno prečiščeno 
besedilo, 95/09 – odl. US, 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika Državnega sveta 
(Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10 in 6/14 ) sprejela naslednje  
 

M n e n j e 
 

k Predlogu zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sistemu plač v 
javnem sektorju (ZSPJS-T) - nujni postopek  

 
 
Komisija za državno ureditev (v nadaljevanju komisija) je na 38. seji 17. junija 2014 
obravnavala Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sistemu plač v 
javnem sektorju (ZSPJS-T), nujni postopek, EPA 2049-VI (v nadaljevanju: predlog 
zakona), ki ga je v obravnavo Državnemu zboru predložila Vlada Republike Slovenije 
(v nadaljevanju: predlagatelj).   
 
Komisija predlog zakona podpira. 
 
Predstavnica predlagatelja je v uvodu predstavila glavne spremembe v predlogu 
zakona. V praksi se je pokazalo, da določila, ki govorijo o vrnitvi preveč izplačanih 
zneskov plač, inšpekcijskem nadzoru nad izplačilom plač in omejitve glede višine 
dodatkov niso jasno urejena in jih je treba dopolniti.     
Predlog zakona vzpostavlja pravno podlago za vračanje preveč izplačanih zneskov 
plač, bodisi v obliki dogovora med javnim uslužbencem in delodajalcem, v primeru, 
če pa do dogovora ne pride, se vračilo celotnega zneska preveč izplačanih plač 
uveljavlja preko pristojnega sodišča. Predlog ureja tudi vsa vmesna razmerja, če npr. 
postopki še niso zaključeni in se bodo zaključili v skladu s predlagano novelo zakona, 
kar velja tudi v primerih, ko so javni uslužbenci v vmesnem času odšli v pokoj ali pa 
ne delajo več v javnem sektorju. V predlogu zakona je določena višina vračila, 
upoštevan je tudi socialni status zaposlenega. Predlog zakona ukinja skupno zgornjo 
mejo višine dodatkov iz naslova manj ugodnih delovnih pogojev in nevarnosti ali 
posebnih obremenitev in širi krog subjektov, katerim je inšpektor dolžan poslati 
zapisnik o pregledu, pri čemer je uvedena tudi možnost ugovora na zapisnik in je s 
tem dana možnost večjega pravnega varstva javnega uslužbenca. 
 

* * * 



 
Komisija ugotavlja, da je bil v pogajanjih med reprezentativnimi sindikati 
(Konfederacija sindikatov javnega sektorja in Pogajalska skupina sindikatov javnega  
sektorja) in Ministrstvom za notranje zadeve sklenjen dogovor, ki je tudi priloga  
predloga zakona in se strinja s takšnim načinom reševanja problematike. Ministrstvo  
je upoštevalo pripombe sindikatov, ki so jih izražali tudi na pogajalski komisiji, tako je  
bil sklenjen dogovor glede višine vračanja preveč izplačanih plač, kot tudi glede  
upoštevanja socialnega statusa nekaterih javnih uslužbencev, ki bi jih vračilo celotnih  
zneskov lahko pahnilo v socialno stisko, pri čemer niso vedeli, da prejemajo prevelika  
izplačila plač oziroma, da je z njihovimi pogodbami karkoli narobe.         
 
Komisija se je strinjala, da je sklenjen dogovor med državo in javnimi uslužbenci za  
državo boljša rešitev, kot pa vlaganje tožb na sodiščih. S tožbami bi dodatno  
obremenili sodišča, hkrati pa bi bil izid tožb popolnoma negotov, saj je praksa sodišč 
različna in finančni učinek na koncu ne bi bil višji kot bo sedaj, ko bo večina 
uslužbencev verjetno pristala na dogovor in finančna sredstva vrnila prostovoljno in 
bo država tako vsaj del javnih sredstev dobila vrnjenih v proračun.     
 
Komisija je opozorila tudi na nujnost partnerskega dogovarjanja in iskanja skupnih 
rešitev brez enostranskih posegov tudi v prihodnje, saj je na pogajalski mizi še nekaj 
odprtih vprašanj med državo in sindikati javnega sektorja.  
 
Komisija je podprla tudi pripravo amandmaja, ki bo jasno uredil roke pri vmesnih 
razmerjih, gre za primere, ko postopki za vračilo preveč izplačanih plač že potekajo, 
niso pa še končani, zato morajo biti roki jasni, da v praksi ne bi prihajalo do težav, ki 
lahko na koncu vodijo do vlaganja tožb proti državi.      
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Rajko Fajt.  
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